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Fidesz-disznóvágás Rákoscsabán

Évadnyitó disznóvá-
gást tartott a Fidesz-
KDNP XVII. kerületi 
szervezete a rákosmenti 
polgári körökkel karölt-
ve január 13-án, a rákos-
csabai RTK-pályán. A 
mára hagyománnyá vált 
rendezvénynek – melyet 
első alkalommal 2005 ja-
nuárjában hirdettek meg 
– még soha sem volt ennyi látogatója. A népes vendégsereg már kora 
reggeltől gyülekezett, s a szorgos munkának köszönhetően pár óra 
múlva el is készült a friss disznótoros, húsleves, sőt még fánk is ke-

rült az asztalra. Késő 
délutánra zsúfolásig 
megtelt a jó hangula-
tú kóstolónak otthont 
adó tornacsarnok, 
a szervezők – akik 
természetesen foly-
tatni kívánják a ha-
gyományt – remélik, 
hogy jövőre is minél 
többen eljönnek a 
közös lakomára.

Várszegi Viktória

Jelentős szerkezeti változás vár-
ható a XVII. kerületi Önkormány-
zat lapjánál, a Hírhozónál. Az 
előző önkormányzati ciklusban a 
lapot P. Tóth Erzsébet szerkesz-
tette, s miután az önkormányzat 
egy összeférhetetlenségi szabály 
miatt nem adhat ki lapot, ő lett az 
újság kiadója is. Az új vezetéssel 
viszont nem igazán tudta megta-
lálni a hangot, s bár a szerződése 
jövő év áprilisáig szólt, a megál-
lapodást közös megegyezéssel 
felbontották.

Az önkormányzati lap sorsá-
nak megoldása soron kívüli napi-
rendként került a képviselőtestü-
let elé december 21-én. Az írásos 
javaslat nem csak a lap készíté-
sét oldotta meg, hanem azt is, 
hogy az újság havi kiadványból 
kéthetes lappá váljon (amely így 
a hetilapos Helyi Téma mellett a 
második leggyakoribb lap lenne 
a kerületben).

Az idő szorítása miatt az elő-
terjesztés nem is számolt azzal, 
hogy a lapkiadással illetve a szer-
kesztéssel kapcsolatos felada-
tokra pályázati úton keressenek 
vállalkozót. A korábbi rend sze-
rint a Hírhozót készítő munkatár-
sak mindegyikével külön-külön 
szerződött az önkormányzat, az 
új rendszerben ezzel szakítanak. 
9,3 millió forintos éves díjért meg-
bíznak egy lapkiadó szervezetet, 
a Patriot Bt.-t, amely az ajánlata 
szerint vállalja a cikkek megíratá-
sát, a fotók elkészítését, a korrek-
túrát, a tördelést és a teljes nyom-
dába adást.

Az újság teljes technikai le-
gyártatását és eljuttatását – te-
hát a nyomdát és a lapterjesztést 
– eddig is az önkormányzat kü-
lön fizette, s ez a javaslat szerint
a továbbiakban is így lenne, csak 
valamivel többe kerül a számla 
lévén hogy felgyorsul az újság, 
többet kell terjeszteni és nyom-
tatni.

Az új rendszerben elválik egy-
mástól a kiadói és a főszerkesz-
tői feladat. Ez utóbbira az önkor-
mányzat köt külön szerződést évi 
4,9 millió forint vállalkozási díjért 
a XVII. kerületi székhelyű Mér-

Megújul a Hírhozó
nökszem Bt.-vel, amely az ismert 
újságíró, Torkos Matild cége (ő a 
kültag, férje a társtulajdonos). Az 
előterjesztésből megtudhattuk, 
hogy az új főszerkesztőnek új-
ságírói és önkormányzati gyakor-
lata egyaránt van, 2001 óta a Ma-
gyar Nemzet főmunkatársa (több 
nagy leleplező riport szerzője), 
munkáját eddig Magyar Nemzet 
díjjal és Sajtótisztesség díjjal is-
merték el.

Érdekessé vált a Hírhozóban 
megjelenő hirdetések helyzete. 
A korábbi rendszerben a kiadó-
nak évi 8 millió forint hirdetési 
bevételt kellett összeszedni, s 
ez a pénz az önkormányzatot il-
lette (aminek fejében kifizették a
teljes nyomdaköltséget és a ter-
jesztést). Bár a nyomda és a ter-
jesztés most sem kerül pénzébe 
az új kiadónak, lapszámonként 
4 oldal hirdetést megjelentethet, 
s csak akkor kell többletköltsé-
get felvállalnia, ha a hirdetések 
mennyisége ezt meghaladná. Az 
önkormányzat tehát lényegében 
lemond a kiadó javára a hirde-
tési bevételekről – tegyük hoz-
zá, hogy ezt az önkormányzati 
törvény értelmében jogszerűen 
megteheti, például akár ár alatt 
is értékesíthet az önkormányzat 
(többségi szavazással) egy épí-
tési telket, ha úgy akarja.

Váradi Eszter, az önkormányzat sajtóreferen-
se és Torkos Matild, a Hírhozó új főszerkesz-
tője a testületi döntés után

A választások óta ellenzék-
be került szocialisták és szabad 
demokraták élesen kifogásolták 
a javaslatot, kérdéseket tettek 
fel arról, miért is ment el ilyen 
kurtán-furcsán a régi főszer-
kesztő. Már magát a javaslatot 
is támadták azért, merthogy ez 
a sokadik soron kívüli előterjesz-
tés, s erre nem is lehet normáli-
san rákészülni a szűk idő miatt. 
Célszerűnek tartották volna, ha 

a testület kiír egy 
pályázatot (aho-
gyan azt korábban 
mindig megtette), 
s az arra jelentke-
zők közül nyugodt 
körülmények kö-
zött választják ki a 
győztest. A javas-
latot gondozó pol-
gármester nem lá-
tott viszont semmi 
aggályosat ebben 
a lapkiadói megol-
dásban. Az SZDSZ 
ö n ko r m á n y z a t i 
képviselői a vita 
hevében végül úgy 
döntöttek, hogy 

ebben az eljárásban nem vesz-
nek részt, s elhagyták a termet 
(felvételünkön Barna Andor volt 
alpolgármester, SZDSZ-es kép-
viselő). A szavazás során a Hír-
hozó új struktúrája megkapta a 
többséget, információink szerint 
az első szám január 25-én jelenik 
meg.        Ferenci Zoltán


